
 

 

  

     

      Protokoll 2/2025 

 

Möte med kommittén för implementering och uppföljning av Europarådets konvention om 

förebyggandet av våld mot kvinnor och våld i hemmet. 

 

Datum  Fredag 23.5.2025 kl.9.30. 

Plats  Landskapsregeringen/rum Ådskär 

 

Närvarande  Arsim Zekaj (minister, ordförande) 

  Pia Hollsten-Friman (vårdchef, ÅHS) 

  Johan Pawli (polismästare, Ålands polismyndighet) 

  Stefan Äng (kyrkoherde, Jomala församling) 

  Katarina Dahlman (förbundsdirektör, KST) 

  Cindi Portin (socialvårdsbyrån, LR) 

  Kristin Mattsson (specialsakkunnig i jämställdhet, sekreterare) 

     

Frånvarande: Crister Eriksson (ATV)  

 

Ärende   

Implementering och uppföljning av Istanbulkonventionen 

 

1. Mötet öppnades  

Ordförande Arsim Zekaj öppnade mötet  

 

2. Uppdatering från mötesdeltagarna 

Mötesdeltagarna sammanfattade kort den egna verksamhetens pågående arbete gällande våld i 

nära relationer: 

 

• Pia Hollsten-Friman:  Arbetet fortsätter enligt plan med regelbundna möten med 

ansvarspersoner i verksamheterna och info på intranätet samt kontinuerligt arbete med 

stödmaterial; screeningblanketten, flödesscheman och broschyren. Ansvarspersonerna 

kommer att delta i THL:s grupputbildning; THL - Ingrip i våld.  

 

• Stefan Äng: Församlingarna har hållit en gemensam föreläsning/workshop med Lise-Lotte 

Hellöre, hållbarhetschef vid Ålands högskola kring tematiken våld i nära relationer i 

förhållande till församlingarnas verksamhet och klientkontakter.  

 

• Cindi Portin: KST har inkommit med en utredning om eventuella överskridande kostnader 

för skyddshemmet året 2025. Skyddshemsfinansieringen borde även separeras från övrig 

verksamhet på Tallbacken. Det har funnits fall med boende i över tre månader på 

skyddshemmet vilket föranleder att vistelselängden på skyddshemmet borde ses över. 

Skyddshemmet ska utgöra en tillfällig lösning och tre månader kan inte räknas som 



 

 

  

tillfälligt. Socialvårdsbyrån ska ha möte med KST för att diskutera finansieringen. 

 

• Johan Pawli: Återkopplingen från kunder och samarbetspartners gällande bemötandet av 

kunderna har utvecklats positivt. De effektiveringsåtgärder som LR planerar riskerar inverka 

negativt på det operativa arbetet. 

 

• Katarina Dahlman:  

- På KST är man nöjda med det myndighetssamarbetet som implementerandet av 

MARAK (multiprofessionell riskbedömning) lett till, över 10 ärenden har behandlats.  

- KST besöks 23.5. av forskaren Leo Nyqvist som presenterar forskningsresultat om 

digitalt våld för personalen.  

- Som svar på Cindi Portins information om att klienter vistas länge på skyddshemmet 

lyfte KD frågan om bostadsproblematiken. Det är kommunernas ansvar att 

tillhandahålla kommunala bostäder, och detta ansvar borde förtydligas för 

kommunerna. 

 

3. Information från landskapsregeringen: om nya stödlinjer och förflyttning av ATV 

- LR har avtalat med NCK (Nationellt centrum för kvinnofrid, Uppsala) om nya stödlinjer 

för män och transpersoner. Linjerna togs i bruk den 28.4. Stödlinjen för män är 018–

25504 och för transpersoner 018–25509. Linjerna kostar ingenting utöver avtalad 

kostnad för Kvinnofridslinjen. 

- ATV är nu budgeterat i ÅHS-budget och ska från och med 1.1.2026 organiseras inom 

ÅHS.  

 

4. Kunskapshöjande seminarium 3.10, med Carolina Överlien om våld i ungas relationer 

KM har vidtalat professor Caroline Överlien vid NCK som kan komma till Åland den 3.10 och 

föreläsa om våld i ungas nära relationer. I samband med hennes föreläsning kommer de 

åländska myndigheterna att berätta om hur de jobbar med våld mot kvinnor och våld i nära 

relationer. Det seminarium som diskuterats tidigare av kommittén, om vad olika aktörer 

(fram för allt myndigheterna som ingår i Istanbulkommittén) på Åland gör för 

implementering av Istanbulkonventionen föreslogs nu att hålls den 3.10. med anledning av 

Överliens möjligheter att medverka. Utkast på seminarie-program delas för input till 

medlemmar i kommittén innan seminariet. 

 

5. Övriga ärenden.  

Information och upplysning gällande sexualbrott kunde med fördel göras av LR på 

motsvarande sätt som t.ex. informationssatsningar om trafikförseelser (att använda reflexer, 

inte köra alkoholpåverkad). 

 

6. Nästa möte 

Om nästa möte överenskoms senare. 

 

7. Mötet avslutades ca 10.30. 


